
Pytanie 1. Jak postępować w sytuacji, gdy nastąpiła zmiana prezesa/członka zarządu 
stowarzyszenia/fundacji, stosowny wniosek o dokonanie zmian w KRS został złożony, 
ale w momencie składania oferty zmiany nie są jeszcze uwidocznione w KRS? 

W przypadku zmiany prezesa, bądź innych zmian w reprezentacji podmiotu konieczne jest 
ich zgłoszenie do KRS.  
 
W sytuacji, gdy przez właściwy organ stowarzyszenia/fundacji podjęta została stosowna 
uchwała powołująca nowego prezesa/członka zarządu i złożono wniosek o wpis tej zmiany 
do KRS, może się zdarzyć, że na moment składania oferty wpis wskazujący na nową osobę 
prezesa/członka zarządu  nie został jeszcze uwidoczniony we właściwym rejestrze. Wówczas, 
z uwagi na fakt, że wpis do KRS ma w tym przypadku charakter deklaratoryjny, ofertę 
podpisuje nowo powołana osoba (samodzielnie, bądź łącznie z innym członkiem/kami 
zarządu - w zależności od zapisu sposobu reprezentacji wskazanego w KRS i statucie 
stowarzyszenia/fundacji). Do oferty należy wówczas obligatoryjnie załączyć: 
- poświadczoną za zgodność z oryginałem kopię uchwały o odwołaniu dotychczasowego 
prezesa/członka zarządu, 
- poświadczoną za zgodność z oryginałem kopię uchwały o powołaniu nowego 
prezesa/członka zarządu, 
- poświadczoną za zgodność z oryginałem kopię wniosku złożonego do KRS o dokonanie 
stosownych zmian w rejestrze oraz dowodu jego złożenia. 
 
Tak przedłożone dokumenty będą podlegały weryfikacji na etapie oceny formalnej. 
 
 
Pytanie 2. Jak rozumieć zapis dot. zlecania zadań innym podmiotom? W ramach projektu 
planujemy szkolenie seniorów oraz przeprowadzenie kampanii informacyjnej. Chcielibyśmy 
zlecić druk ulotek i poradników firmie zewnętrznej (drukarni) oraz wynająć firmę 
szkoleniową do przeprowadzenia części szkoleń. Czy mogą to być podmioty rynkowe czy 
jedynie te wskazane w art. 43 § 8 pkt.1 k.k.w.?  
 
Zgodnie z § 5 ust. 7 ogłoszenia: 
„Dysponent Funduszu dopuszcza możliwość zlecania przez podmiot przystępujący do 
konkursu ofert realizacji niektórych lub wszystkich zadań wskazanych w § 4 pkt 1-7 
wybranym jednostkom, o których mowa w art. 43 § 8 pkt 1 k.k.w. (tj. jednostkom 
niezaliczanym do sektora finansów publicznych i niedziałających w celu osiągnięcia zysku, 
w tym stowarzyszeń, fundacji, organizacji i instytucji), z wyłączeniem podmiotów, o których 
mowa w art. 43 § 15a i § 15b ustawy. Każdorazowo takie zlecenia wymaga wyrażenia 
uprzedniej pisemnej zgody przez Dysponenta Funduszu. W celu uzyskania zgody Podmiot 
składa do Dysponenta Funduszu wniosek wraz z uzasadnieniem konieczności zlecenia 
danego zadania lub jego części.” 
 
Powyższy zapis dotyczy sytuacji, gdy część zadań Wykonawca zlecałby innym podmiotom 
wskazanym w art. 43 § 8 pkt.1 k.k.w., czyli jednostkom niezaliczanym do sektora finansów 
publicznych i niedziałających w celu osiągnięcia zysku, w tym stowarzyszeniom, fundacjom, 
organizacjom i instytucjom, czyli takim, które same mogłyby się ubiegać o realizację zadania. 



W związku z tym, powyższy zapis ogłoszenia nie ogranicza możliwości świadczenia usług na 
rzecz Wykonawcy przez podmioty gospodarcze.  

Jeżeli więc Wykonawca, w ramach realizowanych zgodnie z umową zadań, przeprowadza 
kampanię informacyjną, w ramach której przewidział druk ulotek, to może zlecić ich wydruk 
specjalizującej się w tym drukarni, która wystawi na tę okoliczność stosowny dokument 
finansowo-księgowy. Analogicznie, możliwe jest również zlecanie przeprowadzenia części 
szkoleń firmie zewnętrznej. 

Przy dokonywaniu tego typu zleceń, należy mieć na uwadze § 6 ust. 3 ogłoszenia 
konkursowego:  
„Podmiot zobowiązuje się do stosowania ustawy z dnia 29 stycznia 2004 roku Prawo 
zamówień publicznych (t.j. Dz. U. z 2018 r. poz. 1986 ze zm.), dalej zwanej: ustawą Prawo 
zamówień publicznych w sytuacjach, w których, zgodnie z przepisami tej ustawy, jest 
zobowiązany do jej stosowania.” 
 
Ponadto, należy pamiętać, że zgodnie z § 5 ust. 14 ogłoszenia konkursowego: 
„W ramach przedmiotowego konkursu ofert Dysponent Funduszu nie przewiduje realizacji 
zadań określonych w § 4 Ogłoszenia o konkursie w partnerstwie tj. w formule wspólnej 
realizacji zadań przez dwa lub więcej podmiotów, o których mowa w § 4.”  
 

Pytanie 3. Czy koordynator zadania może jako właściciel firmy współpracującej 
ze Stowarzyszeniem prowadzić terapię będącą częścią zadania na jego rzecz w projekcie ?  

Zgodnie z treścią § 28 rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości z dnia 13 września 2017 roku 
w sprawie Funduszu Pomocy Pokrzywdzonym oraz Pomocy Postpenitencjarnej „Jeżeli oferta 
przewiduje koordynatora zadania, nie może on pobierać w ramach realizowanego zadania 
wynagrodzenia z innego tytułu niż koordynowanie wykonywania zadania i nadzorowanie 
realizacji zadania”. Koordynator nie może zatem prowadzić terapii. 

 

 

 

 

 


